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PROTOKÓŁ nr L/2022 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 26 października 2022 r. w godzinach 1100 – 1520 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Andrzej Turowski 

21. Łukasz Wojno 

22. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni radni: 

1. Jarosław Schabieński   

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył L sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

hybrydowy w Urzędzie Miejskim oraz w sposób zdalny za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny. 

Powitał Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta. Powitał również 

przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 22 radnych, w związku z powyższym 

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że porządek obrad radni 

otrzymali wraz z materiałami i zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  

Następnie złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący Stanowiska Rady 

w sprawie objęcia parków naukowo-technologicznych wsparciem wynikającym z Ustawy  

o środkach nadzwyczajnych mających na celu ograniczenie wysokości cen energii elektrycznej 

oraz wsparciu niektórych odbiorców w 2023 roku.  

 

Zdzisław Przełomiec dodał, że projekt Stanowiska został przesłany radnym oraz przypomniał,  

że zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym rada gminy może wprowadzić 

zmiany w porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, tj. 12 głosów 

za wnioskiem. Przystąpiono do głosowania nad złożonym wnioskiem.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad zgłoszonym wnioskiem. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) wniosek o rozszerzenie porządku obrad, został przyjęty.  

 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad. 
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Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr XLIX/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 września 2022 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w 

Suwałkach od dnia 28 września 2022 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z dokonanej analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych za rok 2021 r. – wg stanu na dzień 31 grudnia 2021 r. 

przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach. Informacja z analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, 

Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi 

osobami prawnymi i osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta 

Miasta Suwałk, a także kierowników jednostek organizacyjnych Gminy - Miasta Suwałki. 

7. Informacja dotycząca wskazania podmiotów do przyjęcia skazanych w celu wykonania 

nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej 

orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej  

nr 1 w Suwałkach wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 1 w Suwałkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w 

żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty za 

wyżywienie w żłobku. 

11. Podsumowanie i wyniki w sprawie konsultacji społecznych projektu „Programu 

Rozwoju Przedsiębiorczości Miasta Suwałk do 2030 r.” 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego  

i obszaru rewitalizacji Miasta Suwałk. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz 

zasad działania Komitetu Rewitalizacji Miasta Suwałk. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu osiedla przy ulicy Stanisława 

Staniszewskiego w Suwałkach. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Utratą, Sportową, 

Walerego Romana i terenem kolejowym w Suwałkach. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Studzieniczne w Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Stanisława Staszica, Szymona 

Konarskiego, Łanową i granicami działek: 30612,30613,30614 w Suwałkach. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu Sianożęć – Sobolewo złoża w Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 

2023 r. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 

2023 r.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

23. Przyjęcie Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

Nr XX/260/2020 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 marca 2020 r. w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

24. Przyjęcie Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

Nr XX/261/2020 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 marca 2020 r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy parkowi przy ulicy Kolejowej. 

26. Stanowisko Rady w sprawie objęcia parków naukowo-technologicznych wsparciem 

wynikającym z Ustawy o środkach nadzwyczajnych mających na celu ograniczenie 

wysokości cen energii elektrycznej oraz wsparciu niektórych odbiorców w 2023 roku.  

27. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

28. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie Protokołu nr XLIX/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 września 

2022 r. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z XLIX/2022 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 25 października 2022 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr XLIX/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

28 września 2022 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 28 września 2022 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informację 

wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 września 2022 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Tadeusz Czerwiecki zapytał o planowaną przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej  

w Suwałkach kontrolę boksów śmietnikowych w kontekście segregacji odpadów. Jak 

powiedział wywołało to duże zaniepokojenie wśród mieszkańców, ponieważ efektem tych 

kontroli może być podwojenie opłat za wywóz śmieci. Dodał, że z uwagi na to, że ciężko 

zidentyfikować osobę, która nie segreguje śmieci, odpowiedzialność za brak segregacji będzie 

zbiorowa. 

Zaznaczył, że jego zdaniem kontrole powinny dotyczyć nie tylko zabudowy wielorodzinnej, 

ale także jednorodzinnej, ponieważ tam też zdarzają się błędy w segregacji. Dodatkowo 

powiedział, że może wystąpić taka sytuacja, że tam gdzie zostanie nałożona podwójna opłata 

za brak segregacji, mieszkańcy w ogóle poprzestaną selekcjonować śmieci a nie jest to dobrze 

w kontekście zwiększających się każdego roku poziomów recyklingu wyznaczanych przez 

Unię Europejską. Na koniec zapytał Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta czy 

zostały już podjęte jakieś decyzje odnośnie odbioru i wywozu liści.  

 

Kamil Klimek powiedział, że 21 września w ustawie prawo o ruchu drogowym pojawiła się 

nowa definicja, czyli sugerowane przejście dla pieszych. Jak powiedział, oznacza to, że 

można teraz przekraczać jezdnię w miejscach, które nie były do tej pory do tego 

przeznaczone. Przywołał przykład ulicy Sportowej na odcinku między rondem a 

skrzyżowaniem, gdzie zwyczajowo mieszkańcy tamtych rejonów przechodzą przez jezdnię. 

Zapytał, czy Zarząd Dróg i Zieleni przeanalizował już, ile takich przejść nieoznakowanych 

jest w mieście oraz czy podjął jakieś kroki, aby te miejsca bardziej oznakować. Przywołał 

dane statystyczne, zgodnie z którymi więcej wypadków śmiertelnych z udziałem pieszych jest 

na oznakowanych przejściach dla pieszych niż na przejściach nieoznakowanych.  

Następnie zapytał o remont ulicy Wojska Polskiego i czy Urząd Miejski posiada już gotową 

dokumentację techniczną i jakie są dalsze plany w tym temacie.  

Kolejno zapytał, czy bulwary można otworzyć na przedsiębiorców, aby miejsce to tętniło 

życiem. Dodał, że widać na przykładach innych miast, że tam gdzie jest gastronomia i bogata 

oferta, tam też są ludzie. 

Następnie zapytał, czy Prezydent rozważał zmianę struktury organizacyjnej Urzędu 

Miejskiego i powołanie referatu sportu.  

 

Adam Ołowniuk wspomniał, że niedawno odbyła się akcja sprzątania kompleksu cmentarzy 

siedmiu wyznań organizowana przez pastora Dawida Banacha. Podkreślił, że obiekt nie jest 
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zarządzany przez Prezydenta Miasta, ale jest to dziedzictwo historii miasta, które wymaga 

pilnej interwencji Miasta i objęcia regularną opieką. 

Dodał, że co roku, wspólnymi siłami dzięki wolontariuszom jest ten kompleks sprzątany, ale 

wciąż widać, że ludzie przerzucają śmieci za ogrodzenie. Poprosił Prezydenta o 

zorganizowanie spotkania z administratorami tych poszczególnych cmentarzy, aby znaleźć 

rozwiązanie na uporządkowanie np. poprzez pomoc w wywiezieniu liści, gałęzi itp. oraz w 

celu objęcia tej nekropolii regularną opieką.   

 

Następnie zapytał czy Zespół ds. oszczędności wypracował już jakieś wnioski dotyczące 

środków, jakie uda się zaoszczędzić na zamknięciu pływalni przy Ośrodku Sportu i Rekreacji. 

Wspomniał, że jest już przetarg na prowadzeni siłowni, mówi się o propozycji zamknięcia 

lodowiska, czemu jest stanowczo przeciwny. W związku z tym poprosił, aby Zespół ten nie 

kierował oszczędzaniem kosztem aktywności mieszkańców, w tym dzieci, którym trzeba 

stwarzać warunki do jak najlepszego życia.  

 

Kolejno zapytał, czy Suwałki przystąpiły do samorządowego pakietu węglowego, jeśli tak, to 

na jakich warunkach i czy są znane ceny węgla oraz czy zgłosili się chętni.  

 

Jacek Juszkiewicz przypomniał, że niedawno odbyła się dyskusja na temat oferty kulturalnej 

w mieście, która dotyczyła głównie koncertów. Dodał, że Miasto też organizuje wystawy oraz 

wspiera lokalnych twórców poprzez program stypendialny. 

W imieniu twórców zapytał, czy nie minął już termin składania wniosków o stypendia 

artystyczne. Dopytał, czy w tym roku, ze względu na oszczędności będzie to wyglądało 

inaczej niż dotychczas.  

Jednocześnie zapowiedział chęć zorganizowania wystawy w Galerii Chłodna 20 pt. „Atrybuty 

władzy” i w części będzie interaktywna. Powiedział, że chciałby się dowiedzieć, jak wygląda 

procedura organizowania wystaw i w jakim terminie mogłaby się taka wystawa odbyć.  

 

Marek Zborowski-Weychman przypomniał, że termin składania wniosków o stypendia to, 

jak zawsze, 15 grudnia i że radni nie mogą korzystać z funduszy miejskich.  

 

Następnie poruszył temat wynagrodzeń nauczycieli, które są zależne od samorządu. 

Powiedział, że można pochylić się nad regulaminem wynagradzania i zwiększyć dodatki np. 

za wychowawstwo czy dla dyrektorów szkół. Jak podkreślił, zakres obowiązków dyrektorów 

szkół jest bardzo duży a to nie przekłada się na płace. Wyraził nadzieję, że uda się 

zaplanować budżet tak, aby nauczyciele i dyrektorzy mogli liczyć na podwyżki już od 

stycznia a nie, jak to było kiedyś zapowiadane – od kwietnia.  

Następnie poprosił o stworzenie zbiorczego miejsca w Internecie, w którym będzie można 

ustalać kalendarz imprez, aby nie nakładały się one na siebie tak, jak to ostatnio kilkukrotnie 

miało miejsce.  

 

Jacek Roszkowski powiedział, że ostatnio odbyły się w Polsce kontrole schronów i wynika z 

nich, że jest ich ok. 60 tys. Zapytał, jak sytuacja wygląda w Suwałkach. 
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Nawiązał również do wypowiedzi przedmówcy odnośnie konieczności utworzenia kalendarza 

imprez, który – jak zaznaczył – jest bardzo potrzebny, ponieważ przybywa imprez, które się 

na siebie nakładają i coraz więcej mieszkańców zwraca na to uwagę. 

 

Jacek Juszkiewicz uzupełnił, że nie skrytykował żadnej sztuki czy wystawy, ale zgłosił chęć 

zorganizowania wystawy. Powiedział, że jeśli chodzi o ocenę sztuki, jest do tego osobą 

kompetentną, ponieważ ma w tym kierunku wykształcenie. Podkreślił, że wnioskował o 

możliwość zorganizowania wystawy. Natomiast jeśli chodzi o stypendium powiedział, że 

dostał takie zapytania od innych twórców, natomiast swoją wystawę sfinansuje sam.  

 

Zdzisław Przełomiec powiedział, że w Suwałkach jest bardzo ograniczony dostęp do 

diabetologów, co zgłaszają mieszkańcy a na dostęp do specjalisty czeka się w mieście  

ok. 2,5 roku. Powiedział, że będzie potrzebna szeroka dyskusja w tym temacie z podmiotami, 

które cokolwiek w tym zakresie mogą zaproponować. Dodał, że bardzo ważna jest 

profilaktyka, np. prowadzenie badania poziomu cukru podczas imprez masowych, ale również 

sprowadzanie do miasta specjalistów, co jest jednak domeną szpitala a nie samorządu. 

Zawnioskował o zainicjowanie działań, które na początek będą poszukiwaniem rozwiązań i 

rozmowami ze specjalistami, co można zrobić, aby poprawić sytuację.  

 

Kolejno powiedział o programie „Złota rączka”, czyli zapewnienie nieodpłatnej pomocy 

seniorom w drobnych naprawach. Poprosił o weryfikację zapisów tego programu, ponieważ 

zdarzają się odmowy wykonania usługi z różnych przyczyn.  

 

Następnie powiedział, że mieszkańcy podnoszą, że występują działania w pasach drogowych 

w godzinach szczytu. Mieszkańcy zgłaszali, że dotyczyło to ul. Noniewicza i przejazd był 

bardzo utrudniony. Poprosił w imieniu mieszkańców, aby planowane prace nie występowały 

wtedy, kiedy jest duży ruch na ulicach.  

 

Na koniec zgłosił problem zalewania Bikeparku przy ul. Moniuszki. Jak powiedział, 

inwestycja jest podmywana ze względu na okres jesienny i opady, ale też podmywana wodą, 

która pojawia się tam z obszarów utwardzonych.  Dodał, że są obawy, że skarpy w tym 

miejscu będą się obsuwać. Poprosił o weryfikację tego zgłoszenia.  

 

 

Ad pkt. 6 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z dokonanej analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych za rok 2021 r. – wg stanu na dzień 31 grudnia 2021 

r. przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach. Informacja z analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, 

Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi 

osobami prawnymi i osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta 

Miasta Suwałk, a także kierowników jednostek organizacyjnych Gminy - Miasta 

Suwałki. 

– Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informacje tę 

wszyscy radni otrzymali w materiałach na Sesję Rady Miejskiej. 

 

Radni nie wnieśli uwag i wniosków, wobec czego Informacja Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych za rok 2021 

r. – wg stanu na dzień 31 grudnia 2021 r. przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez zastępców Prezydenta Miasta 

Suwałk, Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków organów 

zarządzających miejskimi osobami prawnymi i osób wydających decyzje administracyjne  

w imieniu Prezydenta Miasta Suwałk, a także kierowników jednostek organizacyjnych Gminy 

- Miasta Suwałki, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja dotycząca wskazania podmiotów do przyjęcia skazanych w celu wykonania 

nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej 

orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. 

– Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informacja 

wypełnia obowiązek wynikający z § 3 ust. 2 rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości  

z dnia 1 czerwca 2010 r. w sprawie podmiotów, w których jest wykonywana kara 

ograniczenia wolności oraz praca użytecznie społeczna.  

Dodał, że Prezydent Miasta Suwałk przedkłada wniosek Prezesa Sądu Rejonowego w 

Suwałkach o liczbie skazanych i podmiotach zgłaszających zapotrzebowanie na nieodpłatną 

pracę społecznie użyteczną, które spełniają wymagania określone w art. 123a § 5 ustawy 

Kodeks karny wykonawczy. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali wraz z materiałami na Sesję Rady Miejskiej. 

 

Radni nie mieli uwag do przedłożonego materiału wobec czego Informacja dotycząca 

wskazania podmiotów do przyjęcia skazanych w celu wykonania nieodpłatnej kontrolowanej 

pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej 

grzywny, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/647/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 

2022 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 1 w 

Suwałkach wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 1 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/648/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 1 w Suwałkach wchodzącej  

w skład Zespołu Szkół nr 1 w Suwałkach. 
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– stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w 

żłobku prowadzonym przez Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty za 

wyżywienie w żłobku. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 
Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 1 radny; 

„wstrzymuje się” – 5 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, została 

przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/649/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku prowadzonym przez 

Miasto Suwałki oraz określenia maksymalnej opłaty za wyżywienie w żłobku. 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Podsumowanie i wyniki w sprawie konsultacji społecznych projektu „Programu 

Rozwoju Przedsiębiorczości Miasta Suwałk do 2030 r.” 

– Informacja stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Informacja ta była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 19 

października br. a Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

Radni nie wnieśli uwag i wniosków wobec czego wyniki w sprawie konsultacji społecznych 

projektu „Programu Rozwoju Przedsiębiorczości Miasta Suwałk do 2030 r.” zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 12 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego  

i obszaru rewitalizacji Miasta Suwałk. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

 Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/650/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz 

zasad działania Komitetu Rewitalizacji Miasta Suwałk. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
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– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/651/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania  

Komitetu Rewitalizacji Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu osiedla przy ulicy Stanisława 

Staniszewskiego w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/652/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu osiedla przy ulicy Stanisława Staniszewskiego w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Utratą, 

Sportową, Walerego Romana i terenem kolejowym w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/653/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Utratą, Sportową,  

Walerego Romana i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Studzieniczne w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/654/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 
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w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

rejonu ulicy Studzieniczne w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Stanisława Staszica, Szymona 

Konarskiego, Łanową i granicami działek: 30612,30613,30614 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/655/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego 

ulicami: Stanisława Staszica, Szymona Konarskiego, Łanową  

i granicami działek: 30612,30613,30614 w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu Sianożęć – Sobolewo złoża w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
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Kamil Klimek zapytał, jakie są plany zagospodarowania terenów wokół zbiornika  

w Sobolewie.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odpowiedział, że plany nie zmieniają się i 

Miasto chce zagospodarować ten zbiornik, ale nie ma na to jeszcze środków finansowych. 

Dodał, że chciał te obszary potraktować, jako zdegradowane, które nadają się do rewitalizacji, 

jednak program rewitalizacji nie obejmuje obszarów pożwirowych. Zaznaczył, że Miasto 

będzie poszukiwało innych źródeł dofinasowania. 

Powiedział, że z racji tego, że budowa osiedla przy ulicy Staniszewskiego postępuje, to prosi 

się, aby ten teren był zagospodarowany i trzeba nad tym pracować.   

Podkreślił, że plany kształtowania obszarów miejskich, ale i obszarów gminnych powinny 

być przedmiotem rozmów m.in. w kwestii dotyczących energii odnawialnej, farm wiatrowych  

czy kopalń żwiru.  

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że mieszkańcy zgłaszają pewne uwagi co do terenu zbiornika 

w Sobolewie. Wspomniał, że plany co do tego miejsca były kiedyś bardzo duże, ale teraz 

trzeba zadbać o to, aby w obecnym stanie był tam należyty porządek, ponieważ jest to 

miejsce,  

z którego w okresie letnim korzysta wielu mieszkańców.   

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że teren jest podzielony i nie cały jest 

własnością Miasta i dlatego nie może ono całym tym terenem gospodarować. Dodał, że warto 

byłoby się porozumieć odnośnie spraw własnościowych i np. zamienić się na działki po to, 

żeby teren był objęty jednorodnym działaniem. Przypomniał, że kilka lat temu wnioskował o 

zrobienie tam centrum rozrywkowo-koncertowego ze sceną na wodzie i amfiteatrem i wyraził 

nadzieję, że kiedyś finanse Miasta na realizację tego pomysłu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przyznał, że część zbiornika leży w terenie 

miasta a część na terenie gminy. Dodał, że Polski Związek Wędkarski (PZW) ma podpisaną 

umowę na dzierżawę tego zbiornika a z warunków wynika, że muszą zbudować 3 pomosty. 

Jak podkreślił, poprzez dzierżawę gruntu, Miasto oddało go w zarządzanie PWZ i powinni oni 

sprzątać ten teren i nadzorować go. Zaznaczył, że trzeba przemyśleć, co Miasto powinno tam 

przygotować i jaki projekt wykonać, jeśli pojawią się środki zewnętrzne na taki cel.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/656/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 
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w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu  

Sianożęć – Sobolewo złoża w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10-minutową przerwę.  

 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

na 2023 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Prezydent Miasta podkreślił, że wzrost opłat nie będzie dolegliwy dla mieszkańców a do 

budżetu miasta wpłynie dzięki temu dodatkowe 5,5 mln zł.  

 

Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta przedstawił komunikat dotyczący podatku rolnego i 

leśnego. – stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że podejmowanie uchwał dotyczących podwyżek to zawsze 

trudne i niepopularne decyzje. Jak zaznaczył w sytuacji kryzysowej znajdują się nie tylko 

mieszkańcy, ale również samorządy. Podkreślił, że nikt nie chce podwyżek, ale jednak trzeba 

je wprowadzać, żeby móc zaspokoić zbiorowe potrzeby mieszkańców. Dodał, że za podwyżki 

nie jest winny samorząd, ale obecny rząd. 

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że to nie rząd PiS-u podnosi podatek od nieruchomości a 

mowa jest o sprawach samorządowych. Dodał, że każdy płaci podatki, każdy musi 

oszczędzać bez względu na barwy polityczne, każdy ma zobowiązania, plany i marzenia.  

Zaznaczył, że radni Klubu Prawo i Sprawiedliwość będą przeciwni tej podwyżce i każdej 

innej a mówienie, że podatek jest podnoszony z winy PiS-u jest niepoważne.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że to nie tylko w Suwałkach są podnoszone podatki. 

Przywołał wyniki analizy dokonanej prze Związek Miast Polskich w kontekście 

zmniejszonych wpływów do budżetów samorządów z podatków PIT na przestrzeni kilku lat, 

gdzie dla Miasta Suwałk wyliczono kwotę ok. 95 mln zł. Dodał, że nie jest to wina 

Prezydenta ani Skarbnika, że podnosi się podatki. Jak powiedział, Miasto musi żyć a sytuacja 

jest ciężka w całej Polsce, czego konsekwencją jest właśnie podnoszenie podatków.  
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Bogdan Bezdziecki poprosił, aby nie używać, - jak to określił – bzdurnych argumentów, 

natomiast do Prezydenta Miasta zaapelował, aby hamować polityczne akcenty wśród radnych 

ze swojego klubu i koalicjantów tak, jak to robił jeszcze niedawno wobec radnych klubu PiS.  

Podkreślił, że dyskusja powinna być merytoryczna bez otoczki politycznej. Odniósł się 

również do radnego Jacka Niedźwiedzkiego, że nie tylko budżet miasta, ale również skarb 

państwa stracił na obniżce podatków PIT a pieniądze te zostały w kieszeniach mieszkańców.  

Marek Lech Zborowski-Weychman podkreślił, że radni nie mają dyscypliny klubowej jeśli 

chodzi o ich wypowiedzi i każdy z członków Klubu „Łączą nas Suwałki” ma swoje poglądy i 

każdy ma prawo wypowiadać się tak, jak uważa. 

Dodał, że również chciałby zagłosować przeciw podwyżkom, jednak poprosił o pomysły, 

skąd wziąć środki na podwyżki dla pracowników i inne wydatki bieżące. Jeśli radni PiS 

zadeklarują, jakie są inne możliwości, wówczas tych podwyżek nie trzeba będzie wdrażać. 

Podkreślił, że deklaracje radnych z PiS-u o głosowaniu przeciw podwyżkom, są czysto 

polityczne a nie merytoryczne.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że wzrost cen żywności, inflacja, podnoszenie stóp 

procentowych – wszystko to ma wpływ na budżet. Dodał, że Prezydent nie ma uprawnień, 

aby dyscyplinować radnych.   

 

Jacek Roszkowski powiedział, że dobrą praktyką w Radzie Miejskiej w Suwałkach jest to, że 

radni nie zajmują się polityką krajową a nie bez powodu powyższe stwierdzenia pochodzą od 

osób, które są przedstawicielami partii politycznych. 

Dodał, że mieszkańcy wiedzą, że trzeba oszczędzać, jednak – jak zaznaczył – chcieliby 

widzieć, że Miasto też oszczędza i ogranicza pewne wydatki.   

 

Mariola Karpińska powiedziała, że samorząd jest instytucją finansującą różne aspekty, ale 

też i finansowaną, czego źródłem są m.in. podatki. Dodała, że Miasto musi otworzyć się na 

inwestorów, którzy płacą CIT. Powiedziała, że sięganie do kieszeni podatnika to jedna z 

najprostszych form, ale wyraziła nadzieję, że władze miasta rozważą inne możliwości.   

 

Bogdan Bezdziecki odniósł się do wypowiedzi Jacka Niedźwiedzkiego. Powiedział, że 

rzeczywiście Prezydent nie ma uprawnień, aby dyscyplinować radnych, jednak podkreślił, że 

oczekuje równego traktowania, a nie sugestii o działaniach politycznych. 

Następnie odniósł się do wypowiedzi Marka Lecha Zborowskiego-Weychmana, że radni PiS 

głosują zawsze przeciwko wszystkiemu, co się dzieje w Suwałkach. Zaznaczył, że nie jest to 

prawda i można to sprawdzić śledząc poszczególne głosowania.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman sprostował, że w jego wypowiedzi chodziło mu o 

głosowania dotyczące finansów i podnoszenia podatków. Dodał, że radni są przeciwni, ale też 

nie proponują nic w zamian, czyli pomysłów, skąd brać środki finansowe. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że radni mają swobodę 

wypowiedzi. Następnie odniósł się do finansów samorządu. Jak zaznaczył, jego zdaniem 

rozkalibrowano system finansowy jednostek samorządu terytorialnego. Władze JST nie 



18 
 

wiedzą, jakie będą dochody w przyszłym roku itd. i oczekują na informację z ministerstwa 

finansów dotyczącą dotacji. Jak zaznaczył, kiedyś można było coś przewidzieć, planować a 

dzisiaj jest to niemożliwe, bo z dnia na dzień zmienia się prawo m.in. w zakresie dochodów z 

PIT i CIT. Przyznał, że Miasto otrzymuje bardzo duże środki na inwestycje w ramach 

Polskiego Ładu czy na rozwój strefy ekonomicznej. Podkreślił, że Miasto chce te pieniądze 

pozyskiwać, ale jednocześnie widzi, że traci zdolność finansowania działalności bieżącej, 

operacyjnej i tu jest problem. Zaznaczył, że trzeba na nowo napisać ustawę o finansach 

jednostek samorządu terytorialnego, ponieważ przy obecnym systemie nie da się racjonalnie 

przewidzieć dochodów.  

Dodał, że wynagrodzenia i emerytury wzrastają, natomiast nie ma to przełożenia na dochody 

z PIT dla samorządów a rząd zaplanował 24% wzrost dochodów z tego źródła.  

Podkreślił, że ten czy następny rząd stanie przed dylematem, aby napisać tę ustawę na nowo, 

żeby miało to racjonalne uzasadnienie, żeby samorządy funkcjonujące jako władza publiczna, 

miały swoje dochody. Dodał, że nie można iść w tym kierunku, aby całość dochodów była 

przekazywana z tzw. centrali, bo na tym też polega samorządność, że samorząd ma swoje 

własne dochody.    

Odnośnie wypowiedzi radnej Marioli Karpińskiej powiedział, że Miasto chce inwestować w 

strefę ekonomiczną, pozyskiwać inwestorów itd. jednak wcześniej było wiadomo, że od tych 

zatrudnionych pracowników będą wpływy do budżetu miasta z podatku PIT. Teraz tego nie 

ma. 

Zaznaczył, że martwi go kwestia finansowania jednostek samorządu terytorialnego. Dodał, że 

naprawy wymaga również sprawa finansowania oświaty i może się pojawić problem z 

masowymi odejściami nauczycieli od zawodu.  

Dodał, że Miasto musi zrobić wszystko, aby wygospodarować jakieś środki w 

przyszłorocznym budżecie na podwyżki nauczycieli, których pensja zależy od samorządu.   

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 6 radnych;  

1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/657/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2023 r. 

– stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych 

na 2023 r.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 6 radnych;  

1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/658/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2023 r. 

– stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 21  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 1 radny; 

„wstrzymało się od głosu” – 5 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu) 

uchwała wraz z autopoprawkami, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/659/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok 

– stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „wstrzymało się od głosu” 

– 5 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała wraz z autopoprawkami, 

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/660/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

– stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Ad pkt. 23 

Przyjęcie Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

Nr XX/260/2020 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 marca 2020 r. w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o przyjęcie 

obwieszczenia – stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) obwieszczenie, zostało przyjęte. 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej z dnia 26 października 2022 r.  

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Nr XX/260/2020 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 18 marca 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu  

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Ad pkt. 24 

Przyjęcie Obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały  

Nr XX/261/2020 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 marca 2020 r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 
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za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie 

obwieszczenia – stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że zauważył niespójność w zapisach. Jak podkreślił, w 

Regulaminie utrzymania porządku w rozdz. 4 pkt 11, który brzmi „odpady komunalne 

odbierane są nie rzadziej niż…”, natomiast w obecnym Regulaminie brakuje słowa „nie 

rzadziej”. Jak podkreślił, jeżeli jest to możliwe od razu, należałoby wprowadzić słowo „nie 

rzadziej” a jeśli nie jest to możliwe, to zaproponował, aby przesunąć przyjęcie tekstu na 

następną sesję. 

Wytłumaczył, że jest to ważne, ponieważ wprowadzenie sformułowania „nie rzadziej” 

spowoduje większą elastyczność w wywozie śmieci. 

 

Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta zaznaczył, że w omawianym punkcie chodzi 

o przyjęcie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały. Wytłumaczył, że 

tekst jednolity to zebranie wszystkich zmian do uchwał, które do tej pory podjęła Rada 

Miejska, aby mieszkańcom było łatwiej korzystać z aktów prawnych, a tym samym znać 

obowiązujące przepisy. Dodał, że w tej chwili nie można wprowadzić zmiany, o którą 

wnioskował radny Tadeusz Czerwiecki. Podkreślił, że według niego nie ma dużego 

dysonansu pomiędzy tymi zapisami, ponieważ Regulamin jest bardziej elastyczny, ale 

uchwała w zakresie tego, co przysługuje mieszkańcowi precyzuje konkretnie terminy odbioru 

śmieci. Zaznaczył, że ma to przełożenie na koszty, które samorząd ponosi na rzecz firmy, 

która świadczy usługę. Podkreślił, że jeżeli jakieś odpady miałyby być odbierane częściej niż 

jest to zapisane w uchwale, wówczas trzeba by było wprowadzić zmiany do uchwały, ale 

również do umowy z wykonawcą, co oznacza, że samorząd ponosiłby większe koszty a co za 

tym idzie, mogłoby to mieć wpływ na wysokość opłaty ponoszonej przez mieszkańców.  

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że w Regulaminie utrzymania czystości jest również zapis 

mówiący o tym, że odpady zmieszane nie mogą zawierać odpadów, które podlegają 

segregacji. Powiedział, że w kontekście kontroli, wygląda to tak, że kontenery na śmieci 

selektywne są pełne, więc odpady są też wrzucane do śmieci zmieszanych a to może stanowić 

podstawę do nałożenia dodatkowej opłaty za nieselektywną zbiórkę śmieci.  

 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że problem nie leży w Regulaminie, ale w wielkości wiat 

śmietnikowych. Dodał, że jeżeli zarządca umożliwi wstawienie większej liczby kontenerów 

to samorząd to zrobi. Zaznaczył, że niektóre wiaty są tak małe, że da się tam wstawić jedynie 

po jednym kontenerze danego rodzaju. Podkreślił, że trzeba edukować i nauczyć ludzi 

odpowiedzialności za to, jak postępują z odpadami i wyrobienia pewnych nawyków.  

Przypomniał, że sprawa kontroli jakości segregacji była zapowiadana już dawno podczas 

spotkania z zarządcami nieruchomości wielorodzinnych i wspólnot. Prosił wówczas o 

przemyślenie działań i wdrożenie rozwiązań, które będą zapobiegały nieprawidłowej 

segregacji. Podkreślił, że nie jest to tylko zadanie samorządu, ponieważ ustawa mówi wprost, 
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że to na właścicielu, zarządcy nieruchomości ciąży złożenie deklaracji co do sposobu 

postępowania z odpadami. A – jak dodał – w przypadku spółdzielni, ta odpowiedzialność 

ciąży właśnie na prezesie spółdzielni, który składa deklarację.  

Przypomniał, że wymogi prawne są coraz ostrzejsze i z każdym rokiem trzeba osiągać coraz 

wyższe poziomy recyklingu. Dodał, że zarówno samorząd, jak i Przedsiębiorstwo 

Gospodarowania Odpadami podejmuje działania w tym zakresie np. poprzez rozbudowę 

sortowni odpadów, jednak to i tak nie wystarcza do tego, aby wywiązać się za 2-3 lata z 

wymaganych poziomów.  

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że przyjmowany jest tekst jednolity, więc nawet 

gdyby coś się chciało bardzo zmienić, to takiej możliwości Rada Miejska nie ma. Dodał, że 

jeśli ma być wprowadzona jakaś zmiana, to jest to temat na kolejne komisje i sesje. 

Podkreślił, że jeśli chodzi o tekst jednolity to nie ma tutaj żadnej możliwości wprowadzania 

zmian. Dodał, że omawiany temat jest ważny, jednak dyskusja powinna się odbyć w innym 

momencie. Ustawa o ogłaszaniu aktów normatywnych oraz rozporządzenie w sprawie zasad 

techniki prawodawczej zobowiązuje samorząd i wszystkie inne organy do przyjmowania 

tekstów jednolitych.  

 

Tadeusz Czerwiecki podkreślił, że mówił, żeby wprowadzić zmiany od razu, jeśli jest taka 

możliwość a jeśli jej nie ma, to żeby przełożyć to na kolejną sesję. Dodał, że nie jest 

przeciwny przyjmowaniu tekstu jednolitego, ale jeśli widzi jakąś niespójność chce to od razu 

zgłosić.  

 

Paweł Michalski z Biura Obsługi Prawnej powiedział, że na tym etapie nie jest możliwa 

zmiana merytoryczna ewentualnych uprzednich zmian danego aktu normatywnego. Dodał, że 

zmiana, o której mówił radny Tadeusz Czerwiecki jest możliwa, ale już po wprowadzeniu 

tekstu jednolitego.   

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) obwieszczenie, zostało przyjęte. 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej z dnia 26 października 2022 r.  

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały Nr XX/261/2020 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 18 marca 2020 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

– stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy parkowi przy ulicy Kolejowej. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Miejskiej przypomniał, że ta materia miała być 

procedowana na ostatniej sesji, lecz z powodu wątpliwości radnych co do trafności 

zaproponowanej nazwy, została wycofana z porządku obrad. Dodał, że 17 października 

odbyło się spotkanie z pomysłodawcami Izbą Przemysłowo – Gospodarczą a zaproponowana 

nazwa jest efektem szerszej dyskusji w tym zakresie.     

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych; „wstrzymało się od głosu” 

– 1 radny; 2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr L/661/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 października 2022 r. 

w sprawie nadania nazwy parkowi przy ulicy Kolejowej. 

– stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 26 

Stanowisko Rady w sprawie objęcia parków naukowo-technologicznych wsparciem 

wynikającym z Ustawy o środkach nadzwyczajnych mających na celu ograniczenie 

wysokości cen energii elektrycznej oraz wsparciu niektórych odbiorców w 2023 roku.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że inicjatywa w tej 

sprawie pochodzi od Parku Naukowo-Technologicznego Polska-Wschód w Suwałkach – 

pismo stanowi załącznik nr 87 do protokołu.  

 

Zaznaczył, że zagadnienie to zostało omówione podczas spotkania z przewodniczącymi 

Klubów i Ugrupowań a treść stanowiska jest radnym znana.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że sytuacja jest poważna,  

bo w/w ustawa przeszła już przez Sejm i trafia do Senatu. Dodał, że ustawa nie obejmuje 

parków naukowo-technologicznych. Powiedział, że gdyby było tak, że wysoka podwyżka cen 

energii dotknie Park Naukowo-Technologiczny to istnieje zagrożenie, że te firmy, które tam 

funkcjonują będą szukać tańszego miejsca na siedzibę. A to – jak zaznaczył – jest dużym 

zagrożeniem jeśli chodzi o dalsze funkcjonowanie tego obiektu.   
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Powiedział, że temat jest teraz omawiany w Senacie i prawdopodobnie będą poprawki, 

ustawa wróci do Sejmu, więc dobrze by było skorygować te zapisy, bo w przeciwnym razie 

Park będzie miał problem z utrzymaniem i funkcjonowaniem.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) stanowisko, zostało przyjęte. 

Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 października 2022 roku  

w sprawie objęcia parków naukowo-technologicznych wsparciem wynikającym  

z Ustawy o środkach nadzwyczajnych mających na celu ograniczenie  

wysokości cen energii elektrycznej oraz wsparciu niektórych odbiorców w 2023 roku.  

– stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

Imienne karty do głosowania radnych Rady Miejskiej na L sesji Rady Miejskiej  

w Suwałkach w dniu 26 października 2022 r. 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 90 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 91 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 92 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 93 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 94 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 95 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 96 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 97 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 98 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 99 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 100 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 101 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 102 do protokołu 

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 103 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 104 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 105 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 106 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 107 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 108 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – nieobecny 

21. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 109 do protokołu 

22. Łukasz Wojno – stanowi załącznik nr 110 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 111 do protokołu 
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Ad pkt. 27 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk w odpowiedzi na problem zgłoszony przez 

radnego Tadeusza Czerwieckiego dotyczący planowanych kontroli wiat śmietnikowych 

powiedział, że trzeba zwiększyć troskę i kontrolę w zakresie segregacji odpadów 

komunalnych. Dodał, że nie udało się w ubiegłym roku uzyskać wskaźników recyklingu, 

które były przewidziane dla samorządu i trzeba pracować nad tym, aby poprawić istniejący 

stan rzeczy. Podkreślił, że Miasto nie chce nikogo karać ani obciążać dodatkowymi opłatami, 

ale trzeba wprowadzić mechanizmy, które poprawią poziom recyklingu. Dodał, że sytuacja 

wygląda różnie – czasem wina leży po stronie  zarządcy, czasem mieszkańców a czasem 

osób, które przeszukują śmietniki.  

Podkreślił, że polecił Przedsiębiorstwu Gospodarki Komunalnej pilotaż polegający na 

zamykaniu wiat śmietnikowych  i zaopatrzenia mieszkańców w kluczyki. Dodał, że wyniki 

pilotażu będzie miał niedługo, ale w innych miastach takie rozwiązanie się sprawdza i 

funkcjonuje. Podkreślił, że są inne, zaawansowane rozwiązania, ale jest to system kosztowny.  

Zaznaczył, że trzeba zrobić wszystko, aby wiaty śmietnikowe były zamknięte. Jednocześnie 

powiedział, że Miasto musi kontrolować i przedstawiać zarządcom nieruchomości, gdzie jest 

problem. Podkreślił, że największy problem jest w zabudowach wielorodzinnych a tam trudno 

ustalić, kto nie segreguje śmieci, wobec tego stosuje się odpowiedzialność zbiorową.  

Podkreślił, że kontrole będą prowadzone, ale po to, żeby najpierw upominać a dopiero potem 

nakładać wyższe opłaty.  

 

Radnemu Kamilowi Klimkowi na pytanie o sugerowane przejścia dla pieszych powiedział, 

że Zarząd Dróg i Zieleni na pewno rozpoznaje już temat i się przygotowuje, a jeżeli nie, 

poprosił aby zorganizować spotkanie z Wydziałem Ruchu Drogowego Komendy Miejskiej 

Policji i porozmawiać, gdzie takie sugerowane przejścia mogłyby powstać w mieście. 

Jeśli chodzi o remont ulicy Wojska Polskiego powiedział, że jest już opracowany projekt 

techniczny, wyceniony został na 4,7 mln zł. Został złożony wniosek do Rządowego Programu 

Rozwoju Dróg i trzeba poczekać na wyniki. Jeśli dofinasowania nie uda się zdobyć, wówczas 

Miasto będzie poszukiwało innych źródeł finansowania. Dodał, że w związku z powstaniem 

Rail Batica w tamtym rejonie jest planowana budowa drogi i trzeba będzie przemyśleć, jak te 

dwie sprawy połączyć.  

 

Jeśli chodzi o otwarcie bulwarów na przedsiębiorców powiedział, że funkcjonuje tam 

kawiarnia, natomiast w sezonie letnim, kiedy odbywają się imprezy na bulwarach jest 

zezwolenie na uruchamianie tymczasowych punktów gastronomicznych. Podkreślił, że temat 

trzeba przemyśleć, bo widać, że ludzi korzystających z bulwarów jest sporo i dobrze by było, 

aby oferta była bogatsza.   

 

Następnie odniósł się do zmiany struktury organizacyjnej Urzędu Miejskiego. Powiedział, że 

trzeba zmienić Regulamin organizacyjny Urzędu Miejskiego od 1 stycznia 2023 r.  
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Jeśli chodzi o sport, podkreślił, że temat trzeba przemyśleć, jednak – jak powiedział – nie 

chciałby tworzyć zbyt wielu referatów, wydziałów, bo zbyt duże rozproszenie utrudnia 

zarządzanie.  

 

Następnie odniósł się do wypowiedzi Adama Ołowniuka. Jeśli chodzi o cmentarze 

powiedział, że każdy z nich ma swojego zarządcę. Wyznania, które mają mniej wiernych nie 

mają takich zdolności uporządkowania, chociaż zauważył przy tym, że poza parafią 

prawosławną nikt nie zgłaszał się do Miasta o pomoc w tym zakresie. Dodał, że cerkiew 

została odremontowana i doświetlona i pojawiła się prośba ze strony proboszcza, żeby Miasto 

przejęło finansowanie oświetlenia tego obiektu. Powiedział, że nie jest to zadanie Miasta i 

raczej nie może tego finansować ze środków publicznych. Podkreślił, że jeśli Miasto może 

coś pomóc a nie narusza przy tym prawa, to trzeba się wspierać.  

Jeśli chodzi o otwarcie pływalni OSiR powiedział, że nie są jeszcze znane wyniki Zespołu ds. 

oszczędzania, który ma czas na ich przedstawienie do 2 listopada. Siłownia została 

wystawiona do dzierżawy, ponieważ nigdy nie przynosiła zysków a wręcz zawsze trzeba było 

do niej dokładać, co nie należy do zadań miasta.  

Jeśli chodzi o lodowisko powiedział, że nie chciałby zamykać tego obiektu. Podkreślił jednak, 

że koszt energii elektrycznej na sezon zimowy wynosi 80 tys. zł po starych cenach a teraz 

będzie to ponad 100 tys. zł. Zaznaczył, że do tej pory lodowisko było udostępniane 

bezpłatnie, ale być może trzeba się zastanowić nad wprowadzeniem symbolicznych opłat.  

 

W kwestii węgla Czesław Renkiewicz powiedział, że 20 października Sejm przyjął ustawę o 

zakupie preferencyjnym paliwa stałego przez gospodarstwa domowe. Dodał, że w tej ustawie 

rozliczne zadania są przypisane samorządom w zakresie pomocy w zaopatrzenie się 

mieszkańców w węgiel. Powiedział, że zorganizował spotkanie z właścicielami składów 

węglowych funkcjonujących na terenie miasta i zrobione zostało rozpoznanie, ile jest w nich 

węgla, w jakich cenach i skąd pochodzi. Dodał, że pojawiła się też możliwość nabycia węgla 

w Mariampolu. 

Powiedział, że po spotkaniu z Wojewodą uruchomił akcję zbierania zapotrzebowania na 

węgiel od mieszkańców, aby mieć wstępne rozpoznanie, ile chcieliby tego węgla kupić. Na 

razie wpłynęło 40 deklaracji łącznie na 142 tony węgla. Stwierdził, że jest zaskoczony, że 

zgłosiło się tak niewielu mieszkańców, ale być może reszcie udało się zaopatrzyć wcześniej. 

Podkreślił, że samorząd będzie przygotowany do przeprowadzenia tej akcji, jednak nie jest to 

zadanie samorządu i można było sprawę załatwić np. z pomocą składów węglowych z 

wyznaczeniem maksymalnej marży, którą mogą stosować. Dodał, że pojawia się wiele pytań 

odnośnie dystrybuowania węgla np. dotyczących cen, różnic w VAT czy różnych zapisów.  

 

Na pytanie Jacka Juszkiewicza dotyczące oferty kulturalnej i działalności wystawienniczej 

Czesław Renkiewicz powiedział, że nie kontroluje i nie śledzi wszystkiego, co się dzieje w 

mieście i nie udziela patronatów na organizowanie wystaw. Dodał, że nie jest recenzentem i 

nie chce zamykać galerii przed artystami. Podkreślił, że Miasto nie jest organizatorem 

wystaw, od tego są instytucje kultury i ich dyrektorzy. Wolność artystyczna ma to do siebie, 

że czasami budzi pewne kontrowersje.  
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Jeśli chodzi o składanie wniosków o nagrody, stypendia obowiązuje termin, jak co roku, czyli 

do 15 grudnia.  

 

Odnośnie wypowiedzi Marka Lecha Zborowskiego-Weychmana dotyczącej wynagrodzeń 

nauczycieli Czesław Renkiewicz powiedział, że postara się poszukać środków finansowych w 

tym bardzo trudnym budżecie na przyszły rok. 

 

Jeśli chodzi o temat koordynacji imprez przyznał, że trzeba to poprawić, jednak dodał, że na 

niektóre wydarzenia Miasto nie ma wpływu. Jeżeli wydarzenie organizowane jest przez 

podmiot prywatny to Miasto nic nie może z tym zrobić. Instytucje miejskie powinny to 

między sobą koordynować. Kwestie te trzeba również lepiej zorganizować z NGO-sami.  

 

Jeśli chodzi o pytanie dotyczące schronów znajdujących się w Suwałkach zadane przez Jacka 

Roszkowskiego Czesław Renkiewicz powiedział, że jak wybuchła wojna na Ukrainie polecił 

zrobić przegląd syren alarmowych, ale również skierowanie do wszystkich zarządców 

obiektów, w których znajdują się miejsca schronienia, aby dokonali przeglądu tych miejsc i 

zobaczyli czy one nadają się do tego celu. Okazuje się, że w Suwałkach jest ok. 400 miejsc 

ukrycia się a teraz Straż Pożarna otrzymała odgórne polecenie, aby sprawdzić sytuację. W 

Podlaskiem jest 700 miejsc ukrycia, z czego w Suwałkach prawie 400. Teraz Straż Pożarna z 

pracownikami miejskimi dokonuje przeglądu tych miejsc. 

 

Odnośnie kwestii poruszonych przez Zdzisława Przełomca Czesław Renkiewicz powiedział, 

że jeśli chodzi o dostęp do diabetologa są to kwestie do zagospodarowania przez samorząd z 

wyłączeniem zatrudnienia diabetyków. To co może samorząd to np. badanie poziomu cukru 

podczas imprez masowych, działania w szkołach itd. Dodał, aby tematem zainteresował się 

Wydział Spraw Społecznych i Zdrowia.  

 

Jeśli chodzi o program „Złota rączka” powiedział, że kryteria były ustalane jakiś czas temu. 

Dodał, ze sprawa będzie weryfikowana, ale najlepiej by było, aby propozycje wychodziły od 

osób, które te usługi realizują, ponieważ one najlepiej wiedzą, jakie występują problemy w 

tym zakresie.  

 

Jeśli chodzi o prace na drogach w godzinach szczytu to powiedział, że jeśli jest awaria, nie 

ma innego wyjścia, natomiast prace planowane powinny być wykonane poza godzinami 

szczytu. Dodał, że w miastach w Polsce te prace są zazwyczaj wykonywane w godzinach 

wieczornych i nocą.  

 

Kolejny temat dotyczył Bikeparku. Prezydent powiedział, że na skutek intensywnych opadów 

skarpy są podmywane a ziemia spływa. Temat został zgłoszony do dyrekcji Ośrodka Sportu i 

Rekreacji, aby znaleźć rozwiązanie na tę osuwającą się ziemię. Dodał, że Bikepark powstał, 

jako projekt z Budżetu Obywatelskiego i przeznaczono na niego 1 mln zł, dlatego trzeba o to 

miejsce zadbać. 
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Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że jeśli chodzi o temat wywozu 

liści, który zgłosił Tadeusz Czerwiecki to liście zbierane na terenach spółdzielczych są 

zbierane i w większości trafiały do odpadów zmieszanych i podlegały procesom 

dekompostowania w Przedsiębiorstwie Gospodarki Odpadami. Dodał, że teraz Miasto chce 

poprawić poziomy segregacji, dlatego zostały wydane polecania, aby ustalić z zarządcami, 

gdzie mogłyby się pojawić dodatkowe kontenery na liście. Powiedział, że będzie też prośba, 

aby zabezpieczyć te kontenery przed dostępem osób postronnych, aby nie trafiały tam inne 

odpady niż liście.  

Przy okazji powiedział, że chciałby zdementować pogłoski, jakoby Miasto planowało 

podwyżkę opłat za gospodarowanie odpadami. Zaznaczył, że nie ma takich planów.  

 

Ad pkt. 28 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za udzielone 

odpowiedzi, przypomniał, że zbliża się Wszystkich Świętych i radni będą kwestowali na 

suwalskiej nekropolii. Po czym przekazał głos Prezydentowi Miasta.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk zaprosił na uroczystości związane ze 

Świętem Niepodległości, które odbędą się w konkatedrze św. Aleksandra i przed pomnikiem 

Marszałka Piłsudskiego.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że następna sesja 

planowana jest 30 listopada br. Kończąc L sesję Rady Miejskiej podziękował gościom, 

Prezydentom, Skarbnikowi oraz radnym za uczestnictwo, aktywny udział. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

       

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


